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میرسلیم: حتی عراق و سنگال هم از خودروهای ما راضی نیستند
مصطفی میرسلیم: موضوع طراحی، ساخت و تولید خودرو و قطعه باید 
مورد توجه قرار گیرد. اگر خودروساز جلو برود، قطعه سازی نمی تواند 
خود را در این مســیر قرار ندهد. شناسایی کنید به چه چیزهایی نیاز 
بیشتری وجود دارد. آموزش نیروی انسانی ماهر باید مدنظر قرار گیرد 
تا جوابگوی طراحی امروز باشد. نمی توان با روش های سی سال پیش 
کار کرد. نماینده تهران و شمیرانات  در مجلس شورای اسلامی گفت: 
شــمارگان ما اجازه می دهد که کیفیت را افزایش و قیمت را کاهش 
دهیــم. می توانیم ۱۵ تا ۲۰ درصد هزینه هــا را کم کنیم. هرچند ارز 
کالای نادر شــده و باید صرف کالاهای اساسی شود، اگر برای تولید 
خود نیازمند ارز و خارج هســتید به شرط اینکه ضمانت دهید کالای 
خود را ۲۰ درصد ارزان تر بدهید، به شما ارز با قیمت ۲۰ درصد ارزان تر 
از بازار آزاد می دهیم. عضو کمیسیون اصل ۹۰ مجلس اظهار داشت: 
نمی گوییم که به ژاپن خودرو صادر کنیم اما به ســنگال و عراق که 
می توانیم صادرات داشــته باشیم، البته الان وضعیت طوری شده که 

حتی آنها هم از ما ناراضی می شوند.
طالبان پخش سریال های خارجی را ممنوع کرد

دولت طالبان پخش سریال های خارجی، به تصویر کشیدن زنان بدون 
حجاب و پخش هر گونه موسیقی که در تعارض با شریعت اسلامی 
باشد را در رسانه ملی افغانستان ممنوع کرد. نمایندگان رسانه ها اعلام 
کردند که کمیته فرهنگی دولت طالبان، هرگونه تصویر از دختران با 
لباس های معاصر امروزی، حتی در تبلیغات را ممنوع کرده و روشــن 
ساخته که همه زنان باید حجاب اسلامی داشته باشند و رسانه ها باید 
از نمایش برنامه های تلویزیونی خارجی که با فرهنگ افغانســتان و 
قوانین اســلامی در تضاد است خودداری کنند. علاوه بر این، طالبان 
پخش هر گونه موســیقی را در رسانه ملی ممنوع اعلام کرده است. 
این کمیته روشــن ساخت، رسانه های داخلی باید اخبار "متوازن" را 
ارائه دهند که فقط بر اســاس شنیده ها و شایعات نباشد و همچنین 
رســانه های خارجی را ملزم به رعایت اســتانداردهای تعیین شده از 
جانب مقامات دولت طالبان ساخت، در غیر این صورت با محدودیت 

و ممنوعیت روبه رو خواهند شد.
نظر سخنگوی سپاه درباره پرتاب موشک و مذاکرات هسته ای

سردار رمضان شریف با بیان اینکه دنیا امروز دنیای مبادله قدرت است 
و کشوری که قدرت نداشته باشد، نمی تواند امنیت کشور خود را تأمین 
کنــد، گفت: برخی کوچک ترین توجه و اطلاعاتی از دســتاوردهای 
ایــران در عرصه تأمین امنیت و نظامی ندارند و همگام با دشــمن 
علیه دستاوردهای نظامی کشور صحبت می کنند که شلیک موشک 
موجب تغییر رویکرد کشورهای دیگر در مذاکرات شد، درحالی که این 
دو موضوعی از هم جداســت و ربطی به هم ندارد. سخنگوی سپاه 
پاسداران با بیان اینکه وقتی موشک پیشرفته آمریکایی ها با تجهیزات 
جوانان ایرانی و بومی زمین گیر شد دنیا متوجه قدرت ایران شد، افزود: 
وقتی دشــمن متوجه قدرت ایران باشد در مذاکرات حواسش را جمع 
می کند که این طور نیســت که بخواهند چیزی بگیرند و بروند، ولی 
اگر کشوری در تأمین امنیت مردمش ضعیف باشد، مجبور به مذاکره 

می شود که نتیجه اش شکست و تحقیر شدن است.
قالیباف: به وزیر کار پنج یا شش ماه وقت بدهید

محمدباقر قالیباف در جلســه علنی صبح امروز )سه شــنبه( مجلس 
شورای اسلامی در روند رسیدگی به سوال سید سلمان ذاکر نماینده 
مردم ارومیه در مجلس شورای اسلامی از وزیر کار گفت: آقای ذاکر 
همان گونه که در ســوال و توضیحات خود اشــاره کردید موضوع 
اشتغال از اولویت های مهم کشور است. این حوزه از سال های گذشته 
دارای مشــکل و عقب ماندگی بوده است. وزیر هم در این خصوص 

توضیحاتی داد. در همین مدت کوتاه دولت، شــورای عالی اقتصاد با 
مسئولیت رئیس جمهور دو بار جلسه تشکیل داد. وی ادامه داد: آقای 
عبدالملکی هم در زمان رای اعتمــاد و هم در اظهارات خود در این 
خصوص توضیح دادند و تلاش دارند که این مشــکل را رفع کنند. 
اجازه دهید پنج یا شــش ماه فرصت در اختیار وزیر قرار بگیرد تا کار 
را به پیش ببرد. ســید سلمان ذاکر نیز پس از توصیه رئیس مجلس 

شورای اسلامی از اصرار بر سوال خود صرفه نظر کرد و قانع شد.
کیهان: دولت سیزدهم در برخی پست ها هنوز تغییری صورت 

نداده
کیهان، روزنامه حامی دولت نوشت: نیروی انسانی با انگیزه و متناسب 
با وعده ها و شــعارهای هر مسئول یا مجموعه جدیدی که بر سرکار 
می آید رکن اساسی فعالیت آن فرد یا مجموعه بوده و چینش صحیح 
این نیروها تأثیر بســزایی در میزان موفقیت آن شخص یا گروه دارد. 
دولت ســیزدهم طی چهار ماهی که با شعار »ایران قوی و سربلند« 
سکان اجرایی کشور را در دست گرفته، انتصاباتی درحوزه های مختلف 
داشته و در برخی پست ها نیز هنوز تغییری صورت نداده است. نکته 
جالب در این میان اینکه بسیاری از مردم و نیروهای دلسوز و انقلابی 
در اقصی نقاط کشور پیگیر این تحولات بوده و بجد از بودن افرادی 
با ویژگی های دولت سابق نگرانند و حتی در برخی استان های محروم 
از ادامه حضور مدیران دولت گذشته گلایه داشته و خواهان تغییر آنها 
هستند. این نگرانی ها آن قدر جدی است که آقای رئیسی هم چندی 
قبل در جمع مردم لرســتان تأکید کرد: »از بانیان وضع موجود نباید 

استفاده شود.«
قیمت یک شماره رُند ناقابل ۵۰۰ میلیون!

روزنامه خراســان نوشــت: چند روز پیش بود که اپراتور همراه اول 
اعلام کرد سامانه ای را به فروش سیم کارت های رند که شماره های 
سرراســت دارند، اختصاص داده است.اما روز گذشته تصویری از این 
سایت در فضای مجازی خبرساز شد که قیمت پایه یکی از شماره های 
رند مبلغ ۱۲۰ میلیون گذاشته شده و اولین کسی که برای این شماره 
تلفن در حراجی شــرکت کرده، مبلغ ۱۳۰ میلیون تومان را پیشنهاد 
داده است! اگر سایت را مرور کنید، بیشتر شوکه می شوید. سیم کارت 
دایمی دیگری با شــماره ۰۹۱۲۰۵۷۰۰۰۰ به مبلغ ۱۱۰ میلیون وارد 
حراجی شــده، اما آخرین پیشــنهادی که برای این شماره ثبت شده 
مبلغ ۴۱۳ میلیون تومان اســت که واقعا بالاست.در ضمن برای این 
شماره حدود دو ساعت دیگر تا پایان حراجی مانده و احتمالا این سیم 
کارت به همین قیمت فروخته می شود. مورد بعدی که واقعا عجیب 
اســت، سیم کارتی با شماره ۰۹۱۳۲۲۲۲۱۲۲ است که با قیمت پایه 
۵۵ میلیون وارد حراجی شده، اما در آخرین پیشنهاد ۵۰۰ میلیون ثبت 

شده که فرد شرکت کننده ۱۱ میلیون ودیعه داده است.
بهادری جهرمی: شایعه استعفای وزیر اقتصاد یک شوخی تلخ 

است
سخنگوی دولت در پاسخ به شایعه استعفای وزیر اقتصاد:این شایعات 
بیشتر به یک شوخی تلخ شبیه است.آقای خاندوزی جزو فعال ترین، با 
انگیزه ترین و پرکارترین وزرای دولت است که در جلسات هیات دولت 
حضوری فعال دارد.وی در جلســات ستاد اقتصادی دولت هم از افراد 
فعال و موثر در برنامه ریزی و تصمیم گیری های اقتصادی دولت است.

موج جدید قطع همکاری با پرستاران ۸۹ روزه
با فروکش کردن کرونا و کاهش آمار ابتلا و مرگ و میرها، بار دیگر 
ماجرای تمدید نکردن قرارداد ۳ ماهه مراکز درمانی با پرستاران تکرار 
شــد. آمارهای غیررسمی از وجود ۸هزار پرســتار با قرارداد ۸۹روزه 
در مراکــز درمانی دانشــگاه های علوم پزشــکی و تامین اجتماعی 

حکایت دارد. محمد میرزابیگی، رئیس سازمان نظام پرستاری گفت: 
قراردادهای ۸۹ روزه ظلم و جفا در حق پرستاران است، اما تبدیل به 
عرف در جامعه پرستاری شده اســت. بدترین نوع قراردادها، همین 
قراردادهای ۸۹ روزه است که پرستاران بنا به نیاز مالی ناچارند زیر بار 

آن بروند./همشهری
فلفل  دلمه های برگشت خورده ٣۰ هزار تومانی از روسیه در ایران 

۵ هزار تومان فروخته شد
حمیدرضا مشــتاق، صادرکننده فلفل دلمه ای: این بارهای برگشت 
خورده وارد بازار داخلی شد و با قیمت های بسیار ارزان تری به فروش 
رســید، به طوری که قیمت هر کیلوگرم فلفل دلمه ای صادراتی از 
۳۰ هزار تومان به ۵ هزار تومان رسید.در حال حاضر این فلفل های 
صادراتی به قرقیزستان نیز با قیمت کیلویی ۱۰ هزار تومان صادر می 
شود که یک سوم قیمتی است که ما به روسیه فلفل صادر می کردیم.

هزینه تولید فلفل دلمه ای برای ما کیلویی ۱۵ هزار تومان است و با 
این شــرایط پیش آمده در یک ماه اخیر به طور متوسط حداقل ۱۰۰ 
میلیون تومان ضرر کرده ایم.از آنجا که فلفل دلمه ای در بازار ایران 
آن قدری تقاضا ندارد اگر بازار صادرات روســیه را از دست دهیم به 
شــدت برای ما گران تمام خواهد شــد، چراکه ۱۳ درصد بازار فلفل 
روســیه در دست ایران اســت و با شرایط پیش آمده قیمت فلفل در 

روسیه نیز به شدت افزایش یافته است./خبرآنلاین
شورای عالی انقلاب فرهنگی با افزایش ۲۰ درصدی ظرفیت 

آموزش پزشکی موافقت کرد
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:افزایش ۲۰ درصدی اختصاص به 
مناطق محروم کشور دارد که دانشجویان در همه دانشگاه های کشور 
جذب می شوند و بر اساس بیمه گزینی به مناطق محروم اختصاص 
می یابد.این سهمیه به صورت خاص برای عموم داوطلبان رشته های 
پزشــکی گذاشته شده اســت و تابع قوانین مربوطه به قاعده جذب 
دانشجو نیست، بنابراین فرصتی را فراهم می کند تا همه کسانی که از 
ظرفیت دانشجوی مناسبی برخوردار هستند، بتوانند در این دوره جذب 

شوند./باشگاه خبرنگاران
 مرندی: حتی اگر قطعنامه علیه ایران احیا شود مگر چه اتفاقی 

خواهد افتاد؟
مشــاور تیم مذاکره کننده: ضرب الاجل طرف مقابل ارزشی برای ما 
ندارد چرا که حتی اگر به فرض طرف مقابل از  برجام خارج شــده و 
 مکانیسم ماشــه اجرا و چند قطعنامه علیه ایران احیا شود، چه اتفاقی 

خواهد افتاد؟/فارس
 آمار تلفات رانندگی در ایران با دستکاری کم می شود!

سید هادی هاشمی، رئیس اسبق پلیس راه راهور در مورد اینکه چرا 
تلفات رانندگی کاهش نیافته است، گفت: موضوع مهم این است که با 
دست بردن در آمار تلفات رانندگی باز هم تلفات بالا است./ جامعه۲۴

وام ازدواج می خواهی؟ برو از مجلس بگیر!
عباس عبدی با انتشــار عکسی نوشــت: هنگامی که سرخوشانه یا 
نابخردانــه قانون می نویســیم و وام ازدواج را زیاد می کنیم و تکلیف 
انقلابی خود را انجام شده می دانیم، نتیجه همین می شود که جوانان 
به بانک مراجعه می کنند و پاسخ می شنود که برو از نمایندگان بگیر! 

این قانونگذاری نیست؛ این سرِ کار گذاری جوانان است.
واکنش ایران به اظهارات معاون وزیر کشور و امنیت داخلی 

انگلیس
ســفیر ایران در انگلیــس در واکنش به اظهــارات یک مقام امنیت 
داخلی این کشور تاکید کرد: از خصومت ورزی هیچ کشوری هراسان 
نخواهیم شــد و بر تامین امنیت و حفظ منافع ملی کشورمان اصرار 

کرده و بر اصول خود پایمردی و ایســتادگی خواهیم کرد.محســن 
بهاروند در واکنش به اظهارات اخیر دامیان هیندز معاون وزیر کشور و 
امنیت داخلی بریتانیا در صفحه اینستاگرام خود نوشت: ما از خصومت 
با هیچ کشوری که با آن رابطه دیپلماتیک داریم استقبال نمی کنیم. 
احترام متقابل و منافع متقابل از اصول سیاست خارجی ایران است. در 
عین حال از خصومت ورزی هیچ کشوری هم هراسان نخواهیم شد 
و بر تامین امنیت و حفظ منافع ملی کشورمان اصرار کرده و بر اصول 
خود پایمردی و ایستادگی خواهیم کرد.بر اساس گزارش خبرگزاری 
اسپوتنیک، دامیان هیندز وزیر امور امنیت داخلی و مرزهای انگلیس 
مدعی شده بود: روسیه، چین و ایران از جمله "کشورهای متخاصم" 
هستند که نگرانی های امنیتی سایبری برای بریتانیا ایجاد می کنند.
وی این کشــورها را به راه اندازی "کمپین های اطلاعات نادرست" 
متهم کرد.وزیر امور امنیت داخلی و مرزهای انگلیس در اظهارات خود 
گفته بود: سه کشوری که برای شما نام بردم، دارای قابلیت و توانایی 
فیزیکی نیروی انسانی و حضور گسترده سایبری هستند که می توانند 
در مقیاسی گسترده مستقر شــوند.وی همچنین گفته است که کره 

شمالی چهارمین کشور متخاصم است.
کرملین: روسیه و ایران در حال آماده شدن برای تماس در عالی 

ترین سطح هستند
سخنگوی کاخ کرملین از آماده شــدن تهران و مسکو برای تماس 
در عالی ترین ســطح میان دو طرف خبر داد.»دیمیتری پسکوف« 
سخنگوی کاخ کرملین روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگاران تاکید 
کرد که مسکو و تهران در حال آماده شدن برای ارتباط در عالی ترین 
سطح هستند.وی تاکید کرد که تماســها میان ایرانیها و روسیها در 
بالاترین سطح در حال آماده سازی است.پسکوف به جزئیات بیشتر 
اشاره نکرده اما منظور وی احتمالا دیدار آتی ولادیمیر پوتین رئیس 
جمهور روســیه با آیت الله رئیسی رئیس جمهور ایران است که قرار 

است اوایل سال ۲۰۲۲ میلادی انجام شود.
نماینده مجلس: نتیجه پرونده دوتابعیتی بودن »حسن روحانی« 

باید اعلام شود
نماینده مردم نجف آباد در مجلس شورای اسلامی گفت: باید نتیجه 
پرونده دوتابعیتی بودن حســن روحانی مشخص و اعلام شود که آیا 
وی دوتابعیتی بوده اســت یا خیر.ابوالفضل ابوترابی در جلسه علنی 
امروز )سه شــنبه ۷ دی ماه( مجلس شورای اسلامی، طی نطق میان 
دســتور خود، گفت: پرونده دوتابعیتی بودن »حسن روحانی« به کجا 
رسید و چرا نتیجه را به مردم اعلام نمی کنند و اعلام نمی شود که آیا 
وی دوتابعیتی بوده است یا خیر؟ وی تاکید کرد: به رئیس تیم مذاکره 
کننده هسته ای کشــورمان توصیه می کنم اشتباه بزرگ محمدجواد 
ظریف را تکرار نکند و معاهــده با این اهمیت را بدون مطالعه امضا 

نکند.
اظهارات وزیر کشور درباره حذف ارز ترجیحی

وزیر کشور گفت: هنوز درباره حذف ارز ترجیحی تصمیم قانونی گرفته 
نشــده و چیزی عوض نشده و طبیعتا هیچ قیمتی هم نباید به بهانه 
حذف این ارز تغییر کند و اگر قرار بر هر تغییر و تدبیری در این رابطه 

باشد، قبل از آن سخنگوی دولت اعلام می کند.
کنایه روزنامه جوان درباره دیدار روحانی با رهبر انقلاب؛ اصلاح 

طلبان ذوق زده اند
مهم جلوه دادن بیش از حد دیدار حسن روحانی با رهبرمعظم انقلاب، 
بیش از آنکه از اهمیت این دیدار حکایت کند، نشان می دهد مقبولیت 
عمومی روحانی پس از هشــت سال نفر اول اجرایی کشور بودن، به 
چه وضعیت نامطلوبی رسیده اســت که دیدار با رهبرمعظم انقلاب 

چنان برای حامیان رسانه ای اش اهمیت می یابد که صریحاً از محتوای 
آن گــذر کرده و اصل دیدار را حاوی »پیام مهم« می دانند. گویا باور 
داشتند عملکرد روحانی باعث دیدار نکردن رهبری با او خواهد بود و 
حالا بهتی ذوق آلود دارند!یک خبر کوتاه، اصلاح طلبان را ذوق کرده 
است؛ خبر دیدار حســن روحانی با رهبر معظم انقلاب. اولین خبر را 
محمد مهاجری، فعال رسانه ای حامی روحانی در توئیتر منتشر کرد. او 
نوشت: »حتی اگر از محتوای دیدار اخیر یک ساعته حسن روحانی با 
رهبر معظم انقلاب، هیچ خبری منتشر نشود، اصل خبر، پیام مهمی 
دارد برای اهالی سیاست. چه راست، چه چپ، چه دلواپس، چه...«، به 
دنبال آن رسانه های اصلاح طلب تیتر زدند: »جزئیات جدید از دیدار 
مهم روحانی با رهبر انقلاب« و البته همه مثلًا جزئیاتی که منتشــر 
کردند، سخنان جواد امام، فعال سیاسی نزدیک به محمد خاتمی بود 
که به زمان دیدار به شــکل غیردقیق )چند هفته پیش( و نیز »ابراز 
رضایتمندی آقای روحانی« از این دیدار اشاره کرده بود. آیا این محتوا 

با تیتر »جزئیات جدید از دیدار مهم...« همخوانی داشت؟
از فردای انتشار خبر هم روزنامه های اصلاح طلب وارد کار شدند به 

مخاطب بگویند چه اتفاقی افتاده است:
- یک ساعت گفت وگوی خودمانی

- ارزیابی مثبت از دیدار یک ساعته روحانی با رهبری
- دیدار یک ساعته حسن روحانی با رهبر انقلاب

- در دیدار اخیر روحانی و رهبری چه گذشت؟
و...

تیتر هایی که فقط عنوان و تیتر هســتند و در متن خبری از محتوای 
مورد اشاره نیست.

برای بسیاری از فعالان رسانه ای و سیاسی، چنین دیداری به دلایلی 
می تواند خبر تلقی شــود. ۱۰۰ روز از پایان ریاست جمهوری روحانی 
گذشــته و او این ایام را قریب به اتفاق در سکوت رسانه ای و خبری 
ســپری کرده اســت. از ســویی دیدار با رهبری، به جهت شخص 
رهبــر و نه فــرد دیدارکننده، خود یک خبر اســت، اما آیا این حجم 
از اهمیت ســازی برای دیدار یک رئیس جمهور سابق با رهبر انقلاب 

طبیعی است؟
انتقاد تند نایب رئیس کمیسیون آموزش مجلس از انتصاب های 

رئیسی
نماینده مردم آبادان در مجلس شــورای اســلامی، خطاب به رییس 
جمهور، ادامه داد: رییس جمهور محبوب، دولتی عزیز و شریف است 
که قامتش را برای تقویت و پایداری نظام مقدس جمهوری اسلامی 
و مردم نجیب و شــریف ایران اسلامی استوار نگه دارد. وی تصریح 
کرد: بدون تردید ســرفصل هایی نظیر امیدآفرینی، عدالت محوری، 
توسعه نگری و فسادستیزی باید از اولویت های دولت جنابعالی باشد. 
انتظار است بر ابرچالش های کشور تمرکز و مشکلات را بر اساس آنها 
حل کنید. این استراتژی محقق نخواهد شد مگر نیروی انسانی متعهد 
و متخصص سکاندار امور اجرایی کشور باشد.مولوی خاطرنشان کرد: 
متاسفانه بعضی از انتصابات شما، نه اهلیت لازم دارد و نه شانیت و به 
مصداق فذکر با صراحت اعلام می کنم تا دیر نشده در تیم اقتصادیتان 
تجدیدنظر کنید. آنها نه تنها مردانی برای تنگناهای اقتصادی نیستند 
بلکــه در امور یومیه هم وامانده اند. نخواهی که ضایع شــود روزگار 
بــه ناکاردیده نفرمای کار. وی اظهار کــرد: دولتمردان بدانند متوجه 
باشند، نمایندگان محترم مجلس نه دلالند نه واسطه گرند و نه بیسواد. 
حواستان به اظهارنظرهایتان، به امضاهایتان و حتی پاراف هایتان باشد 
و کلام زرین امام راحل)ره( که فرمودند مجلس در راس امور اســت 

حتما تابلوی محل کارتان باشد.
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امام جمعه آشخانه :
حمایت از ولایت راز جاودانه شدن 

سردار سلیمانی است
امام جمعه آشخانه گفت: سردار سلیمانی، مومن به ولایت، 
نظام و انقلاب بود و با شــجاعت از آرمــان و عقیده اش 
دفاع کرد تا در این راه به شــهادت رسید و به همه فرزندان 
این کشــور آموخت که راه جاوادانه مانــدن راه حمایت از 

ولایت است.
 حجت الاســلام و المســلمین شــریعتی نژاد، امام جمعه 
آشــخانه در گفت و گو با عصر اترک در مانه و ســملقان  
بــا بیان اینکه یاد حاج قاســم دائما در خاطر ها و دل ها و 
مکان ها  حضور دارد گفت: باید به دشــمنان او بگویم شما 
خواســتید او را فیزیکی از ما بگیرید اما خون او تا تمام کاخ 

های ظالمانه شما را در سراسر دنیا  ویران می کند.
 وی با بیان اینکه حاج قاســم ســلیمانی از لحاظ ولادت 
ایرانی اســت و از لحاظ مذهب شیعه دوازده امامی است و 
از لحاظ کمک به ملت، مدافع انقلاب، مدافع نظام و یاری 
دهنده دین خداست، گفت: اما از این لحاظ  که برای آزادی 
ملت های مســتضعف در دنیا با مستکبران جنگید، سردار 

آزاده بین المللی جهان اسلام است.
امام جمعه آشــخانه تاکید کرد: ســردار سلیمانی به قدری 
اخلاص در جهاد و مجاهدت از خود نشــان داد که خونش 
ثار الله شــد و خونی که ثار الله شد دردنیا بی نظیر و ابدی 

می شود.
وی در ادامه با اشــاره به تشییع باشکوه سردار گفت:  امت 
اســلام برای این شهید سوخت و داغدار شد و  تشیع جنازه 
بــی نظیری اتفاق افتاد که برای احــدی از اولیا خدا چنین 

تشیع جنازه ای انجام نشد.
حجت الاسلام شــریعتی افزود: این تشیع جنازه می تواند 
الگویی برای همه جوانان باشــد کــه اگر دین خدا را یاری 
کنند و خالصانه پای دین خدا باشند، خداوند خریدار آنها می 

شود و آنان  جاودانه زندگی خواهد کرد.
امام جمعه  آشخانه گفت: سردار سلیمانی،مومن به ولایت 
و نظــام و انقلاب بود و با شــجاعت از آرمان و عقیده اش 
دفاع کرد تا در این راه به شــهادت رسید و به همه فرزندان 
این کشــور آموخت که راه جاوادانه مانــدن راه حمایت از 

ولایت است.
حجت الاسلام و المسلمین شریعتی نژاد تاکید کرد: عقیده 
به ولایت و حمایــت از ولایت یک مکتب را به وجود می 

آورد.
وی در ادامه با بیان اینکه ســردار دلهــا از پاکی،اخلاص 
خاصی بهره برده بود، تصریح کرد: ســردار ســلیمانی  می 
تواند برای مدیران الگو باشد از این جهت که همه مدیران 
ذوب در ولایت باشــند و اخلاص داشته باشند برای مردم 
خوب کارکنند و پاکیزه باشند یعنی تمام اعضا و جوارح خود 

را با عبادت و بندگی خدا پاک  وپاکیزه کنند.
حجت الاســلام و المســلمین شــریعتی نژاد تاکید کرد: 
شهیدسلیمانی شجاع و خدمتگذار بندگان خداوند بود و خود 
را خــادم خالص در خدمت مردم می دیــد  و به این نگاه 
باور داشــت و او خود را وقف انسان های مظلوم مسلمان 
در دنیا کرده بود که قهرمان ملی شــد؛ امیدواریم این الگو 
موفق برای جوانان سرمشــق باشــد و انان نیز به این الگو  
و قهرمان در دنیا افتخار کنند وخود نیز در این مســیر گام 

های خوبی را بردارند.

 CNG افزایش ۱۰ درصدی میزان مصرف
در مقایسه با سال گذشته در خراسان 

شمالی
مجتبی شــکوری گفت: از ابتدای ســال جاری تاکنون ۸۹ 
میلیون مترمکعب CNG در اســتان خراسان شمالی توزیع 
شــده که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۱۰ درصد 

افزایش پیدا کرده است.
مجتبی شــکوری، مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی خراسان شمالی در گفتگو با خبرنگار عصراترک اظهار 
داشت: براساس آخرین آمار ثبت شده در آذرماه سال جاری 
میزان مصرف CNG در اســتان خراسان شمالی ۹ میلیون 
و ۲۰۰ مترمکعب بوده اســت که در مقایسه با مدت مشابه 

سال گذشته ۳۴ درصد افزایش پیدا کرده است.
وی ادامه داد: لازم به ذکر است که افزایش میزان مصرف 
بنزین در این مدت باعث شده که ۱۰ میلیون مترمکعب در 

مصرف بنزین صرفه جویی شود.
شکوری اضافه کرد: همچنین از ابتدای سال جاری تاکنون 
۸۹ میلیون مترمکعب CNG در اســتان خراســان شمالی 
توزیع شــده که این میران مصرف باعث صرفه جویی ۸۵ 

میلیون مترمکعب بنزین در استان شده است.
 CNG این مقام مســئول خاطرنشــان کرد: میزان مصرف
در مقایسه با مدت مشــابه سال گذشته ۱۰ درصد افزایش 

پیدا کرده است.

چتر بیمه و تسهیلات بر سر قالی 
بافان

رییس مرکز ملــی فرش ایران گفت: تمامــی قالی بافان 
مشمول بیمه قالی بافی و دریافت تسهیلات می شوند.

 فرحنــاز رافع، رییس مرکــز ملی فرش ایــران در جمع 
خبرنگاران در این باره با بیان اینکه در بودجه پوشش بیمه 
ای قالی بافان مدنظر قرار گرفته است، اظهار کرد: از نقاط 
قوت این دســتورالعمل آن اســت که این پوشش بیمه ای 

سقف ندارد و شامل تمامی قالی بافان می شود.
رافع در ادامه درباره اعطای تسهیلات به فعالان این صنعت 
نیز عنوان کــرد: این مرکز برای حمایــت از این صنعت، 
تســهیلات فنی و اعتباری، تسهیلات توسعه اشتغال پایدار 
روســتایی در قالب تسهیلات کارا با نرخ های کارمزد چهار 
و شش درصد، تسهیلات مشاغل خانگی با همکاری وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین تســهیلات در قالب 
طرح تــام از طریق وزارت صنعت، معــدن و تجارت اعطا 
می کند.وی همچنین افزود: اعطای تســهیلات تبصره ۱۸ 
بــه تولیدکنندگان و کارآفرینان فعال در صنعت فرش اعطا 
خواهد شــد.رییس مرکز ملی فرش ایران بیان کرد: مبالغ 
اعطای تســهیلات یاد شــده به این صنعت از ۵۰ میلیون 
تومان تا چهار میلیارد تومان اســت.رافع خاطرنشــان کرد: 
البته تســهیلاتی بیش از این مبالغ یاد شــده برای تامین 

زنجیره تولید در این صنعت نیز اعطای می شود.

مدرس حوزه و دانشگاه های خراسان شمالی:

مردم داری سردار سلیمانی از 
ایشان یک قهرمان ساخت

طوبی ولــی پور با بیان اینکه مردم داری از ویژگی 
های بارز شــهید سلیمانی بود، گفت: همین ویژگی 
باعث شد که شهید سلیمانی به یک قهرمان ملی و 

منطقه ای تبدیل شود.
 طوبی ولی پور، کارشناس مسائل سیاسی در گفتگو 
بــا خبرنگار عصراترک با اشــاره به اینکه ســردار 
ســلیمانی شــخصیتی بی بدیل، بی نظیر و نمونه 
تاریخی بوده است، اظهار داشت: بزرگترین صفت و 
اخلاق ایشــان در درجه اول توکل به خداوند بود و 
فقط خدا را ناظر بر اعمال می دانســتند و به عنوان 
ســرباز، همانگونه که خــودش را معرفی می کرد، 

بالاترین شجاعت و تعهد به کار را داشت.
وی بــا بیان اینکه مــردم داری از صفات بارز حاج 
قاسم است، گفت: این صفت سردار سلیمانی، ایشان 

را در دنیا به عنوان یک قهرمان شناسانده است.
این کارشــناس مسائل سیاسی با اشــاره به اینکه 
صداقت در کار، رعایت حق الناس، کار برای مردم 
و انقلاب از مهم ترین ویژگی هایی اســت که یک 
مسئول مملکت باید داشــته باشد، گفت: همه این 
ویژگی ها در شخصیت سردار سلیمانی نمایان بود.

وی تاکید کرد: یک مســئول مملکــت وقتی کار 
را برای مردم و رضایــت خداوند انجام دهد و خدا 
را ناظــر بر اعمالش بداند، هیــچ وقت در عملکرد 

خودش کم نمی گذارد.
ولــی پور ادامه داد: حاج قاســم درد دین و مردم را 
داشتند و این دغدغه نه تنها برای ایران، بلکه برای 
سراسر انســانهای مظلوم در ســایر کشورها، بوده 

است.
مدرس حوزه علمیه و دانشگاه های خراسان شمالی 
یادآور شــد: همانطوری که امام )ره( و مقام معظم 
رهبری بیان داشــتند که در هیچ برهه ای از زمان 
نمی توان به آمریــکا اعتماد کرد، این یک حقیقت 
اســت، که حضرت امام در آن زمان بیان کردند و 

اکنون نیز این مسئله ثابت شده است.
وی با بیان اینکه حاج قاســم با قدرت توکل بر خدا 
و امام زمان توانســت امین در منطقه باشد و هیچ 
زمانی اعتماد به آمریکا نداشت، گفت: طبق مکتب 
سلیمانی هر میزان که از تهدیدات دشمن احساس 
هراس و عقب نشــینی کنید به همان اندازه قدرت 

دشمن را زیاد کردید.
ولی پور اشاره کرد: سردار سلیمانی همیشه سعی بر 
این داشت که قدرت دشمن را کمتر از قدرت دین، 
اســلام و انقلاب نشــان دهد و همین عمل را نیز 

انجام دادند و موفق بودند.
وی با اشــاره بــه موضوع مذاکــرات، توضیح داد: 
مذاکــرات نه به خاطر اعتماد بر آمریکاســت، بلکه 
به دلیل برنامه های سیاسی دنیاست که کشورهای 
دیگــر، ایران را مقصــر ندانند و گرنــه مذاکره با 
آمریکا به هیچ عنوان موضوع مناســبی نیســت و 
تنها هــدف از این مذاکره به خاطر این اســت که 
قوانین کشــورداری در دنیا اینگونه ایجاب می کند 
که کشــورها با همدیگر و در کنار همدیگر در صلح 

باشند.
ولی پور اضافه کرد: حاج قاســم ســلیمانی، که در 
مکتب و رسالت حضرت امام )ره( بزرگ شدند، ثابت 
کردند که به دشمن به هیچ عنوان نمی توان اعتماد 
کرد، دشمنی که دشمن می سازد، انسان تربیت می 

کند تا انسان دیگری را نابود کند.

افزایش بیماری های ویروسی در 
کودکان در خراسان شمالی

متخصص اطفال خراسان شــمالی از افزایش آمار 
مراجعه کننــدگان به بخش اطفال و بســتری های 
بیمارستان امام علی)ع( بجنورد با شروع فصل سرما 
و شیوع ویروس های سرمادوست در استان خبرداد 
و گفت: بیماری های ویروســی در کودکان افزایش 

پیدا کرده است.
 بــه گزارش گروه دریافت خبر عصراترک، مهســا 
خسروجردی، متخصص اطفال و عضو هیئت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی در گفت وگو 
با رســانه ها با اعلام افزایش بیماری های ویروسی 
در کودکان در اســتان، اظهارکرد: در فصول سرد، 
ویروس های سرمادوســت مانند آنفلوانزا فعال تر و 
موجب افزایش بیماری های ویروسی کودکان می 

شوند.
وی با اشــاره به افزایش تعداد کــودکان مبتلا به 
بیماری ویروســی، گفت: مراجعه کنندگان به بخش 
اطفال و بســتری های بیمارســتان امــام علی)ع( 

بجنورد در روزهای گذشته افزایش یافته است.
متخصص اطفال و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی خراسان شــمالی با اشاره به این که بیشتر 
بستری های این بخش، کودکان ۳ ماهه تا ۳ ساله 
هستند، افزود: این بیماران با علایم تنفسی مراجعه 
کرده و بســتری شده اند که ۱۰ تا ۲۰ درصد آن ها 

نیز به کرونا مبتلا هستند.
وی با تاکید بر رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی، 
خاطرنشان کرد: پرهیز از قرارگرفتن در اجتماعات، 
زدن ماسک، شست و شوی مرتب دست ها و داشتن 
تغذیه سالم و مناسب از شیوع بیماری های ویروسی 

در کودکان جلوگیری می کند.

خبر
خبر

 اســتاندار خراسان شمالی با اشــاره به ضرورت 
ورود علمی به مشــکلات خراسان شمالی، گفت: 
اعتقادی به ورود شتاب زده به موضوعات در استان 
ندارم و امور را به صورت علمی پیش خواهیم برد.

محمدرضا حسین نژاد، پس از بازدید از نمایشگاه 
دستاوردهای جهاد دانشگاهی در تهران، با حضور 
در غرفه خبرگزاری ایسنا، اظهار کرد: اعتقادم این 
اســت که وزرای صنعت، معدن و تجارت و جهاد 
کشاورزی باید به طرح آمایش سرزمینی و مزایای 
نسبی که هر استان در حوزه تولیدات کشاورزی و 

صنعتی دارد، توجه ویژه داشته باشند.
وی تاکید کرد: تصور کنیــد همزمان با اینکه ما 
در حجم بالایی وارد حــوزه گیاهان دارویی می 
شویم، استانی دیگر نیز به همان شکل وارد شود 
اما فکری به حال بازار محلی و جهانی آن نشــده 

باشــد؛ در ایــن صورت طرح با شکســت مواجه 
خواهد شد.

وی با بیان اینکه اعتقادی به ورود شــتاب زده به 
یک موضوع را ندارم، ادامه داد: اما ورودی علمی 
که بــا آمایش ســرزمینی در محورهای مختلف 
صنعت، کشاورزی، گیاهان دارویی و... هماهنگ 

باشد را حمایت می کنم.
نماینده عالی دولت در خراســان شمالی تصریح 
کرد: این قبیل طرح ها باید به گونه ای در کشــور 
اجرا شود که مزیت نســبی هر منطقه مشخص 
بوده و در نهایت منجر به این نشود که طی یک 
سال سیب زمینی های کشــاورزان در کشور به 
خاطر تولیدات بســیار زیاد امحا شود یا در سالی 

دیگر با کمبود آن در کشور مواجه شویم.

استاندار خراسان شمالی:

 ضرورت توجه وزرای صمت و جهاد کشاورزی به آمایش سرزمینی

رییس مرکز ملی فرش ایران نمایش اعزام هیات 
های تجاری و هنرمندان بافنده فرش های دست 
بافت خراســان شمالی به نمایشــگاه بین المللی 
اکسپو در دبی که در حال برگزاری است، خبر داد 
و گفت: در این نمایشــگاه تعدادی از فرش های 
دست بافت استان برای معرفی به دنیا به نمایش 

گذاشته می شوند.
به گزارش خبرنــگار عصراتــرک، فرحناز رافع، 
رییس مرکز ملی فرش ایران اظهار کرد: با توجه 
بــه عقد تفاهم نامه ای که امروز میان مرکز ملی 
فرش ایران با اتاق بازرگانی خراسان شمالی منعقد 
شــد، بنابر، آن قرار گرفت که هیات های تجاری 
به همراه شــماری از هنرمندان فرش های دست 
بافت خراســان شمالی به نمایشــگاه بین المللی 
اکســپو در دبی اعزام و در این نمایشــگاه حضور 

پیدا کنند.
رافع با یادآوری این مطلب که فرش های دســت 
بافت خراســان شــمالی مورد پســند کشورهای 
مختلف از جمله چین و ژاپن هســتند، بیان کرد: 
در این نمایشــگاه بین المللی در غرفه ای که در 
اختیار مرکز ملی فرش ایران قرار داده شده است، 
تعدادی از فرش های دست بافت خراسان شمالی 
نیز در معرض نمایش حاضران در این نمایشــگاه 

قرار خواهد گرفت.
وی تصریح کرد: قصد بر این است که این نمایش 
ترسیم مسیری برای بازاریابی صحیح بین المللی، 
انجام صادرات همچنین ترسیم مسیر برای انجام 

بافت بر اساس سلیقه جهانی باشد.
رییس مرکز ملی فرش ایــران همچنین از اقدام 
مرکز ملی فرش کشور در زمینه پیگیری و تحقق 
ثبت بین المللی فــرش دویدوخ خبر داد و گفت: 
این فرش دســت بافت خراســان شمالی به ثبت 
ملی رسیده، با این وجود، هنوز به ثبت بین المللی 

نرسیده است.
وی افزود: مرکز ملی فرش کشــور تحقق آن را 
با همکاری و مشــارکت بــا وزارت امور خارجه و 

سازمان بین المللی وایپو پیگیری خواهد کرد.
رافع در بخش دیگری از ســخن خود به طراحی 
ثبت هفته فرش در تقویم کشور نیز اشاره و اظهار 
کرد: این رویداد در تقویم کشــور برای ۱۸ تا ۲۴ 

بهمن ماه طراحی شده است.

وی گفت: هنر و اندیشه، هنر و تاریخ، هنر فرش 
دســت بافت، فرش حافظ محیط زیســت، فرش 
حافظ سلامت انسان ها، رویداد گره همدلی برای 
صلــح جهانی از جمله عنوان ها برای هفته فرش 

تعریف شده اند.
رییس مرکــز ملی فــرش ایــران همچنین به 
برگزاری جشــنواره ملی کارآفرینی در اسفندماه 
امســال نیز اشاره کرد و خبر داد: در این جشنواره 
از کارآفرینــان برتر در این رشــته تجلیل خواهد 
شد و پس از آن در ســطح استان ها از جمله در 
اولین اســتان که خراسان شمالی خواهد بود، این 

جشنواره برگزار می شود.
وی از جمله اهداف از برگزاری این جشــنواره را 
بابت ترسیم مسیر برندســازی برای فرش های 

دست بافت ایران عنوان کرد.
رافع همچنین افزود: جشــنواره تجلیل از مشاهیر 

فرش ایران را نیز برگزار خواهیم کرد.
لزوم تجمیع و تبدیل برندهای کوچک فرش های 

دست بافت به برندهای بزرگتر
رییس مرکــز ملی فرش ایران بــر لزوم تجمیع 
برندهای کوچــک در بخش تولیدات فرش های 
دســت بافت کشــور و تبدیل آنها بــه برندهای 
بزرگ تر برای پشتیبانی و عرضه این محصول به 
بازارهای بین المللی تاکید کرد و گفت: این مرکز 
برای تحقق این هدفگذاری، تسهیل گری خواهد 

کرد تا شرایط برای انجام آن محقق شود.
 فرحنــاز رافع، رییــس مرکز ملی فــرش ایران 

در پاســخ به عصراترک درباره ارتقــای جایگاه 
هنرصنعت فرش دســت بافت کشور در بازارهای 
داخلی و بین المللی اظهار کرد: در حال حاضر این 
هنــر صنعت ملی به علل مختلف از جمله تحریم 
های بین المللــی و بازپرداخت تعهد ارزی رو به 

نابودی است.
رافع تصریح کرد: حفظ ایــن هنر کهن به نفس 

تازه نیاز دارد.
وی گفت: وزارتخانه های جهاد کشــاورزی، کار، 
تعاون و رفاه اجتماعــی، صمت، میراث فرهنگی 
و اقتصاد و دارایی بــرای نجات این هنر صنعت 
از نابودی بایــد پای کار بیاینــد و در این زمینه 

همکاری کنند.
رییس مرکز ملی فرش ایــران عنوان کرد: برای 
حفظ و ارتقای هنر صنعت فرش دست بافته های 
کشور باید مطالعات زیست بوم فرش های دست 
بافت، ایجاد خانه های خلاق و شتاب دهند، ایجاد 
زیرساخت های آموزشی برای ارائه آموزش های 
به روز از جمله در هنرســتان ها و دانشــگاه ها، 
استانداردســازی های فنــی، تخصصی و مهارت 
آموزی همچنین تدوین اساسنامه ای جدید برای 
ترســیم برنامه های مرکز ملی فرش کشور انجام 

شوند.
وی خاطرنشــان کرد: تا به کنون آیین نامه مواد 
۱۴ و ۱۵ بــرای جلویگــری از تخلفات در بخش 
صنعت فرش دست بافت کشور، تشکیل شورای 
دســتمزد، شناسایی مشــاهیر فرش دست بافت 

و تجلیــل از آنها، انجــام مطالعات بر روی فرش 
های فاخر، تولید مستندات و پخش آن در صدا و 
ســیمای ملی انجام شده اند و مابقی برنامه های 

اشاره شده نیز در دستور کار اجرا هستند.
رافع یادآور شــد: پس از آنکــه مرکز ملی فرش 
ایران بــه وزارت میراث فرهنگی واگذار شــود، 
تدوین اساسنامه جدید برای این مرکز در راستای 
حفظ و ارتقای ایــن هنر صنعت نیز انجام خواهد 

شد.
وی در بخــش دیگری از ســخن خــود بر لزوم 
تجمیع برندهای کوچک در بخش تولیدات فرش 
های دست بافت کشور و تبدیل آنها به برندهای 
بزرگ تر برای پشــتیبانی و عرضه این محصول 
به بازارهای بین المللی نیز تاکید کرد و گفت: در 
این راستا، این مرکز برای تحقق این هدفگذاری، 
تسهیل گری خواهد کرد تا شــرایط برای انجام 

آن محقق شود.
رییــس مرکز ملی فرش ایــران در خاتمه درباره 
مهمترین مشکلات کنونی هنر صنعت فرش های 
دست بافت کشــور نیز اظهار کرد: اعمال تحریم 
های بین المللی برای صفر شــدن صادرات این 
محصول به بازارهای جهانی با هدف ناامید کردن 
و از بین بردن اشتغال هشــت میلیون نفر بافنده 
و شــاغل در این صنعت از جمله مشکلات اصلی 

پیش روی در این رشته است.
وی همچنین دستورالعمل بازپرداخت تعهد ارزی 
ناشــی از صادرات این محصــول را نیز از دیگر 
مشکلات بســیار مهم در این رشته اعلام کرد و 
گفت: بــا توجه به اینکه مدت زمان انجام فروش 
ایــن محصول در بازارهای بیــن المللی طولانی 
است، اما دولت دوره بازپرداخت تعهد ارزی آن را 
یکســاله تعیین کرده که این رویه به تجارت این 

محصول ضربه زده است.
رییس مرکز ملی فرش ایــران با بیان اینکه این 
مشکلات موجب شده اند که حجم صادرات این 
محصول به بازارهای جهانی بســیار کاهش پیدا 
کند، خواســتار شد: حداقل دولت بازپرداخت تعهد 
ارزی از محل صادرات این محصول را حذف و یا 

دوره بازپرداخت آن را طولانی کند.
رافع گفت: در غیر این صورت به جایگاه صادراتی 

پیشین این محصول بازنخواهیم گشت.

محمد روهنا با اشــاره به اینکه در بررسی های 
انجام شــده مشخص شــد که علت این حادثه 
نشتی گاز خانگی بوده که به وسیله روشن شدن 
یکی از لامپ، منزل موردنظر منفجر می شود، 
افزود: در این حادثه 6 نفر شهروند که اعضای 
یک خانواده بودند به شدت مجروح که بلافاصله 
توسط عوامل اورژانس به مراکز درمانی منتقل 

شدند.
 محمــد روهنــا، فرمانده نتظامی شهرســتان 
شــیروان در گفتگو با عصراترک اظهار داشت: 
در پــی اعلام خبر انفجار گاز خانگی دریکی از 
محلات شهر شیروان بلافاصله گشت انتظامی 
به همراه عوامل اورژانس و آتش نشانی به محل 

حادثه اعزام شدند.
وی با اشاره به اینکه در بررسی های انجام شده 
مشــخص شــد که علت این حادثه نشتی گاز 

خانگی بوده که به وســیله روشن شدن یکی از 
لامپ، منزل موردنظر منفجر می شــود، افزود: 
در این حادثه 6 نفر شــهروند که اعضای یک 
خانواده بودند به شــدت مجــروح که بلافاصله 
توسط عوامل اورژانس به مراکز درمانی منتقل 

شدند.
فرمانده نتظامی شهرستان شیروان بابیان اینکه 
آتش سوزی نیز توسط عوامل آتش نشانی مهار 
و اطفاء شــد، تصریح کرد: در این حادثه حدود 
۷۰۰ میلیون ریال خسارت نیز به اموال موجود 

در منزل مسکونی واردشده است.
روهنا خاطرنشــان کرد: شــهروندان عزیز در 
فصل سرما حتماً از وسایل گرمایشی استاندارد 
اســتفاده کرده و از ســالم بودن آن اطمینان 
حاصــل نمایید تا شــاهد چنیــن صحنه های 

دل خراشی نباشیم.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی خراسان 
شمالی گفت: تاکنون ۲۸ قرارداد با مساحتی بیش 
از ۱۵ هکتار در ناحیه صنعتی شــهید محمدزاده 
گرمه منعقد شــده اســت که در حال حاضر یک 
واحد آن با ســرمایه گذاری ۵۰۲ میلیارد ریال با 

اشتغال ۵۹ نفر به بهره برداری رسیده است.
 ســیاوش وحدت، مدیرعامل شــرکت شهرک 
های صنعتی خراســان شمالی در گفتگو با  بجنا، 
گفت: در۹ ماهه ســال جاری تعداد ۱۹ قرارداد با 
ســرمایه گذاری بیش از هزارو ۸۴۴ میلیارد ریال 
و با اشتغال ۲۲۴ نفردر سطح شهرک ها و نواحی 

صنعتی استان به بهره برداری رسیده است.
وی با اشــاره به اینکه که در برخی از شهرک ها 
و نواحی صنعتی اســتان زمین جهت واگذاری به 
متقاضی وجود ندارد، عنوان کرد : توســعه ناحیه 
صنعتي شــهید محمدزاده در شهرســتان گرمه 
به مســاحت ۹۸ هکتار با تصویــب هیأت مدیره 
ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی 

ایران در دستور کار قرار گرفت.

وحدت افزود: پیش از این، مساحت ناحیه صنعتی 
شــهید محمدزاده، ۲۳ هکتار بوده که با اجرایی 
شــدن طرح توســعه این ناحیه، اراضــی قابل 

واگذاری به ۱۲۱ هکتار میرسد.
وی تصریح گرد: با وجود مجتمع بزرگ آلومینای 
جاجرم فرصت مناسبی برای استقرار صنایع پایین 
دستی در این ناحیه وجود دارد که متقاضیان می 

توانند در آن سرمایه گذاری کنند.
مدیرعامل شــرکت شــهرکهای صنعتی استان 
گفت: تاکنون ۲۸ قرارداد با مساحتی بیش از ۱۵ 
هکتار در ناحیه صنعتی شــهید محمدزاده منعقد 
شــده اســت که در حال حاضر یک واحد آن با 
ســرمایه گذاری ۵۰۲ میلیارد ریال با اشتغال ۵۹ 

نفر به بهره برداری رسیده است.
لازم به ذکر اســت شرکت شــهرکهای صنعتی 
خراسان شــمالی دارای ۹ شــهرک صنعتی و 6 
ناحیه صنعتی مصوب و یک منطقه ویژه اقتصادی 
آماده واگذاری به متقاضیان و سرمایه گذاران می 

باشد.

رییس مرکز ملی فرش ایران خبر داد:

ثبت بین المللی فرش دو روی دویدوخ، در دستور کار

فرمانده نتظامی شهرستان شیروان خبر داد:

۶ مجروح در اثر انفجار گاز در شیروان
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی خراسان شمالی خبرداد:

واگذاری ۲۸هکتار زمین از اراضی شهرک ها و 
نواحی صنعتی استان خراسان شمالی
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اعضای کابینه دولت قبل حقوق 
دلاری گرفتند؟

شرکت ســرمایه گذاری های خارجی ایران )ایفیک( در 
واکنش به مطلب منتشــره در یکی از رسانه ها مبنی بر 
دریافت حقوق دلاری توســط دو تن از اعضای کابینه 
دولت های قبل در شرکت های زیر مجموعه خود، تأکید 
کرد: به هیچ یــک از افرادی که به نمایندگی از ایفیک 
در هیات مدیره شــرکت های سرمایه پذیر شرکت می 
نمایند، حقوق دلاری پرداخت نمی شود و طبق قوانین، 
کلیه نمایندگان موظفند در صورتی که مبلغی به عنوان 
حق حضور ایشان پرداخت شود، آن مبلغ را به امور مالی 

ایفیک مسترد نمایند.

وزیر صمت: اقتصاد ایران را نباید به 
دلار پیوند بزنیم

فاطمی امین در پاسخ به این که کارخانجات شمش انتقاد 
دارند که قیمت تمام شــده هر کیلوگرم شمش ۱۵ هزار 
تومان است اما در بورس ۱۴ هزار تومان عرضه می شود، 
تصریــح کرد: بورس یک بازار رقابتی بر مبنای عرضه و 
تقاضاست؛ ممکن است بعضی از واحدها قیمت تمام شده 
بالاتری داشته باشند؛ اما نباید اقتصاد را برای کسانی که 
ناکارآمدی دارند، تنظیم کنیم. وی گفت: شما خبر خوبی 
دادید زیرا این خبر نشان داد که قیمت های بورس شفاف 
و رقابتی اســت و از روند دلار هم جدا شده است. یکی 
از نکات مورد تاکید من از ابتدای کار این بود که اقتصاد 
کشور را به دلار پیوند نزنیم که وقتی قیمت ارز نوسانی 
شد، قیمت تمام کالاها نوسانی شود. وزیر صمت افزود: 
هفته پیش قیمت ارز نوســان داشت، ولی در بازار فولاد 
ثبات داشــتیم که خبر خوبی در مورد پیش بینی پذیری 

اقتصاد است.

آرامش دلار در دور جدید 
مذاکرات

در روز شــروع دور جدید مذاکرات هســته ای وین، بازار 
ارز هم به انتظار اخبار جدید نشست. اخبار جدید منتشره 
از مقر مذاکرات خبر از نزدیک تر شــدن به توافق جدید 
می دهد. همچنین صحبت های رئیس کل بانک مرکزی 
از بهبــود عرضه بازار ارز، باعث شــد که فرصتی برای 
جولان افزایشی های بازار به وجود نیاید. در این شرایط، 
هر خبری از بهبود روند مذاکرات، می تواند بهای دلار را 
به شکل پله ای پایین آورد. به نقل از دنیای اقتصاد؛ دیروز 
دوشنبه ششم دی ماه دلار که بر اثر خبر های برجامی به 
کانال ۲۹ هزار تومان برگشته بود، بدون حرکت افزایشی 
یا کاهشــی در محدوده ۲۹ هزار و ۸۰۰ تا ۲۹ هزارو ۹۰۰ 
تومان نوسان داشــت. فعالان بازار ارز که در پایان روز 
یکشــنبه تلاش هایی برای افزایش قیمت دلار در روز 
دوشنبه داشتند، در ابتدای ســاعات کاری دیروز با رقم 
۲۹ هزار و ۸۷۰ تومان شــروع به کار کردند. این رقم در 
حوالی ظهر روز دوشنبه با کاهشی ۲۰ تومانی به قیمت 
۲۹ هزار و ۸۵۰ تومان رسید که این قیمت تا اواخر ساعت 
کاری روز دوشــنبه بدون تغییر ماند و بــازار ارز در این 
روز در همان قیمت ۲۹ هزار و ۸۵۰ تومان بســته شــد. 
پیش بینی های فعالان بازار ارز از قیمت دلار در روز های 
آتی نیز همچنان خالی از نوسان و در محدوده ۲۹ هزار و 

۸۰۰ الی ۹۰۰ تومان مطرح می شد.

ارز ترجیحی از جیب قشر فرودست 
پرداخت شد

غلامحســین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران در مورد 
اصلاح سیاست پرداخت ارز ۴۲۰۰ تومانی، اظهار کرد: از 
همان ابتدا نظر بخش خصوصی بر این بود که سیاست 
پرداخت ارز ترجیحی اشتباه است. در ۲۷ خرداد سال ۹۷ 
نظرمان را کتباً به ریاست جمهوری وقت اعلام کردیم. 
منتهی در حال حاضر یک شرایط خاصی داریم؛ اگر دولت 
بتواند تفاوت این نرخ ارز را برای مردم کم درآمد، جبران 
کند، حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی فوق العاده اقدام مثبتی است. 
ارز ترجیحی نشان داده که مسائل و مشکلات زیادی دارد 
و رانت و سوءاستفاده گسترده ای در این سیاست گنجانده 
شده اســت و از جیب مردم فرودست خرج می شود. به 
نظر من، حذف ارز ترجیحی اقدام مثبت و درستی است، 
منتهی به این شرط که دولت با جبران تفاوت نرخ ارز از 
طریق به کارگیری هر سیستمی چه یارانه باشد چه هر 
اقدام دیگری، مانع کوچک شدن سفره مردم شود و نکته 
مهم تر اینکه نظارت ها بعد از حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
فراموش نشود. رئیس اتاق بازرگانی ایران با تاکید بر لزوم 
جلوگیری از ورود شــوک به اقتصاد کشور، گفت: وقتی 
در شــرایط اقتصادی بدی هستیم شوک وارد کردن به 
اقتصاد کار درستی نیست مطمئناً هر چقدر درجه شوک 
پایین بیاید بهتر است بنابراین اگر حذف ارز ترجیحی به 
صورت مرحله به مرحله اجرا شــود، نتایج بهتری در پی 

خواهد داشت.

تنوع سوخت به نفع مردم است
دبیر کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی، گفت: 
برخی از نمایندگان معتقدند LPG باید وارد سبد سوخت 
شــود چراکه تنوع ســوخت به نفع مردم است و قابلیت 

صادرات محصولات دیگر را فراهم می کند.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از  ایرنــا، عبدالعلی رحیمی 
مظفری روز ســه شنبه در گفت وگویی در توضیح جلسه 
امروز -سه شــنبه- کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی، گفت: جلســه امروز با حضور روسای کارگروه 
انرژی سازمان برنامه و بودجه، دیوان محاسبات و مرکز 
پژوهش های مجلس با دستور کار بررسی لایحه بودجه 
۱۴۰۱ برگزار شد که بیشتر بحث ها درباره بخش درآمدی 
تبصره ۱۴ همچون میزان فروش ها و درآمدهای حاصله 

از این محل نفت و گاز بود.
نماینده مردم سروســتان و کوار و خرامه )استان فارس( 
در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: نمایندگان بر لزوم 
توجــه به تولید انرژی با توجه به مشــکلات پیش آمده 
در این حوزه تاکید کردند. همچنین اســتفاده از ســبد 
ســوخت های جایگزین چون LPG یکی از چالشی ترین 

بحث های جلسه امروز بود.

خبر

وزیر نفت با اشــاره به تزریق ۹ میلیارد دلار ارز صادراتی توسط 
پتروشــیمی ها به سامانه نیما از ابتدای امســال تا پایان آذرماه، 

گفت: این رقم تا پایان سال به ۱۲ میلیارد دلار می رسد.
به گزارش اتفاقیه به نقل از  ایرنا، »جواد اوجی« روز )سه شــنبه( 
در مراسم روز صنعت پتروشیمی افزود: این رقم به معنای تزریق 
ماهانه یک میلیارد دلار و هفته ای ۲۵۰ میلیون دلا ر در سامانه 

نیما است که در این شرایط کمک کننده بوده است.
بــه گفته وزیر نفت، تا پایان ســال تزریق ارز پتروشــیمی ها به 
ســامانه نیما به ۱۲ میلیارد دلار می  رســد که بــه درآمدهای 

صادراتی نفت خام و میعانات گازی تنه می زند.
وی در ادامــه بــا تاکید بر اینکــه هیچ جایی بهتــر از صنعت 
پتروشیمی برای سرمایه گذاری مناسب نیست، افزود: جلوگیری 

از خام فروشی راهی جز توسعه صنعت پتروشیمی ندارد.
این عضو کابینه دولت ســیزدهم ادامه داد: زمانی که در ســتاد 
فرمــان امام)ره( مشــغول خدمــت بودم، طرح اســاخت واحد 
پلی پروپیلن از نخستین طرح هایی بود که مورد توجه قرار گرفت 

زیرا این محصول، »خاویار محصولات پتروشیمی« است.
اوجی تاکید کــرد: با مطالعاتی که برای بحث ســرمایه گذاری 
انجام دادیم مشخص شد برای سرمایه گذاری، هیچ کجا بهتر از 

پتروشیمی ها نیست و ارزش افزوده بالایی ایجاد می کند.
وی با اشــاره به اینکه در صنعت پتروشیمی طرح ها به طور حتم 
بایــد با زنجیره ارزش تکمیل شــود، گفت: عــلاوه بر صادرات 
پتروشــیمی، باید محصــولات میانی پتروشــیمی به کالاهای 

تکمیلی تبدیل شود.
وزیــر نفت ادامه داد: نزدیک به ۱۵ هزار واحد صنعتی از خوراک 

پتروشیمی ها استفاده می کنند.

وی بیان داشت: کشــوری مثل ایران ۳۴ هزار متر مکعب ذخایر 
گازی قابــل برداشــت دارد، بیش از ۵۰ درصد پتروشــیمی ها 
خوراک گاز اســت و امروز ۷۰ تا ۸۰ میلیون متر مکعب مصرف 

گاز پتروشیمی ها است که بخش بزرگی از آن به مصرف خوراک 
می رسد.

اوجــی، تبدیل گاز به محصولات پتروشــیمی را مصداق اجرای 

اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: محصولات پتروشیمی کمترین 
آسیب را از تحریم ها دیده است.

وی گفت: در فصل سرما نزدیک به 6۰۰ میلیون متر مکعب گاز 
به بخش خانگی و تجاری برای گرمایش اختصاص پیدا می کند 
و فقــط ۷۰ میلیون متر مکعب برای پتروشــیمی در نظر گرفته 
می شود که ارزآوری بالایی برای کشور دارد و این در حالی است 
کــه در بخش خانگی به دلیل عدم بهینه ســازی مصرف گاز و 

قیمت ارزان گاز اسراف می شود.
وزیر نفت تاکید کرد: نســل های آتی ما را نمی بخشند که گاز را 
از پارس جنوبــی تولید می کردیــم و گاز را به جای ایجاد ارزش 
افزوده، برای گرمایش می ســوزاندیم. در سال های گذشته رشد 
۱۰ تا ۱۲ درصدی مصرف گاز داشتیم و مجبور بودیم در فصول 

سرد گاز رسانی صنایع را محدود کنیم.
وی افزود: باید با برنامه ریزی های انجام شــده، گاز را به سمت 

صنایع و تبدیل به ارزش افزوده هدایت کنیم.
اوجی ادامه داد: یک پتروشــیمی اوره وآمونیاکــی با تولید یک 
میلیون و 6۸۰ هزار تن در ســال با یک خط لوله 6 تا هشــت 
اینــچ و روزانه چهار مییلون متر مکعب گاز ارزش افزوده بالایی 
ایجاد می کند و حتی در صنایع تکمیلی ارزش آن بیشتر می شود.

وی گفــت: تاکید می کنم که به طور حتــم در واگذاری طرح ها، 
زنجیره اش هم فعال شــود و به علاقه مندان سرمایه گذاری در 
این صنعــت اعلام می کنم که وزارت نفت برای تکمیل زنجیره 

حمایت و کمک خواهد کرد.
وزیر نفت افزود: تا پایان دولت ســیزدهم همه کاتالیســت های 
صنعت پتروشــیمی از سوی این شرکت یا از سوی شرکت های 

پژوهشی و دانش بنیان ایرانی، بومی سازی می شود.

وزیر نفت اعلام کرد:

 تزریق ۹ میلیارد دلار ارز صادراتی پتروشیمی ها به سامانه نیما

رئیس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی ایران 
می گوید که سیاســت های ارزی کشور باید در 
قالب کارگروهی در ایــن اتاق بازرگانی تعیین 

شود.
به گزارش اتفاقیه به نقل از  ایسنا، از حدود سه 
ســال و نیم پیش و همزمان با آغاز دور جدید 
تحریم های آمریکا، دولت برای مدیریت منابع 
ارزی کشــور، دو سیاست را به شکل همزمان 
به اجــرا در آورد. در حوزه واردات با ممنوعیت 
واردات حدود ۲۰۰۰ قلــم کالا، صرفه جویی 
در سیاســت های خروجی ارز در دســتور کار 
قــرار گرفت و در صادرات نیز با برقراری تعهد 
ارزی، صادرکنندگان موظف شدند ارز حاصل از 

صادرات خود را به کشور بازگردانند.
در ســال های گذشــته، نحوه ایفای تعهدات 
ارزی، بارهــا به محــل اختلاف نظــر میان 
بانک  صادرکننــدگان بخــش خصوصــی و 
مرکزی بدل شده و هر چند در ماه های گذشته 
دولــت تلاش کرده با شــنیدن صدای بخش 
خصوصی، تغییراتی را در سیاست های اجرایی 
این حوزه به وجود بیاورد اما همچنان اختلاف 
نظرهــا بر جای خود باقی اســت و با توجه به 
این موضوع، رییس کمیســیون صادرات اتاق 
بازرگانــی ایران می گوید بــا میزبانی این اتاق 
می توان کارگروهی تشکیل داد که به مدیریت 

سیاست های ارزی بپردازد.
امیر عابدی به ســایت اتاق ایــران گفته:  در 
این کارگــروه از بانک مرکزی، وزارت صنعت، 
معــدن و تجــارت، گمــرک و نمایندگانی از 

بخش خصوصی حضور داشــته باشــند و در 
چارچوبــی مانند شــورای گفت وگوی دولت و 
بخش خصوصی امکان تعامل و رایزنی درباره 
موضوعات ارزی و بانکی فراهم شود. همچنین 
لازم است دبیرخانه آن در اتاق ایران مستقر و 

ریاست آن برعهده بانک مرکزی باشد.
این فعال اقتصــادی با تاکید بر لــزوم ایجاد 
کارگروه ارزی و با اشــاره به برنامه ریزی های 
جدیــد ارزی دولــت ســیزدهم، تصریح کرد: 
آسیب شناســی وضعیت ارزی حاکم بر اقتصاد 
ایران و ارائه تحلیل دقیق از پیامدهای ناشــی 
از سیاســت گذاری های پیشــین در این حوزه 

ضروری است.
او در ایــن راســتا بــه برخــی مشــکلات و 

راهکارهای موجود اشاره کرد.
بر اســاس اظهارات عضو هیــات نمایندگان 
اتاق ایران برای سیاســت گذاری جدید ارزی و 
اصلاح ضوابط ثبت ســفارش که دو مقوله در 
هم تنیده اند، بازخوانی بخشــنامه های گذشته 
لازم و ضروری است. در سال های اخیر بانک 
مرکزی با دستاویز شرایط خاص به وجود آمده 
برای کشور و کنترل بازار ارز و تامین نیاز ارزی 
واردات برای گروه هــای مختلف کالایی و به 
ویژه ای  مختلف، ضوابط  مصوبه های  اســتناد 
برای برگشت ارز حاصل از صادرات تعیین کرد 

که در نهایت منفعتی به دنبال نداشت.
فــروش ارز به صورت حواله در ســامانه نیما، 
فروش ارز به صورت اســکناس به بانک ها و 
صرافی هــای مجاز، امــکان واردات در مقابل 

صــادرات خود، واگــذاری ارز و پروانه حاصل 
از صادرات به سایر واردکنندگان و بازپرداخت 
بدهی تسهیلات ارزی دریافتی از شبکه بانکی، 
صندوق توســعه ملی، حســاب ذخیره ارزی و 
فاینانــس از جمله روش های ایفای تعهد ارزی 
هســتند که طبق گفته های عابــدی در حال 
حاضر برای برگشــت ارزی حاصل از صادرات 

امکان پذیر هستند.
رئیس کمیســیون صادرات اتاق ایران ســیر 
صعــودی نرخ ارز و فاصله نــرخ ارز نیمایی با 
بازار آزاد که بیش از ســود صادرکنندگان بود 
را یکی از مشــکلاتی دانست که همواره وجود 

داشته است.
طبــق اظهــارات او از آنجا کــه اختلاف نرخ 
نیمایی با بازار آزاد زیاد اســت، عمده منشــاء 
ارزی واردکنندگان به صــورت نیمایی بوده و 

این شرایط، تقاضا برای ارز نیمایی را به صورت 
چشمگیری افزایش داد. به این ترتیب یارانه و 
رانت ناشی از آن بسیار گسترده و منابع زیادی 
از کشــور صرف وارداتی شــد که می توانست 
به صورت طبقه بنــدی کالایی از گروه نیمایی 
خارج و به صورت بازار متشــکل ارزی و یا از 

محل صادرات خود و یا غیر باشد.
بخشــنامه ها  دولت،  به  بی اعتمــادی  عابدی 
و مقــررات به دلیل اجرایی نبودن بخشــی از 
آنها و تغییــر مداوم و بلاتکلیفی و عدم امکان 
سیاســت گذاری صحیــح و برنامه ریزی موثر 
تولیدی و تجــاری و ضرر و زیانی که از ابلاغ 
سیاست ها و بخشــنامه های متناقض بر تجار 
و تولیدکنندگان در این چند ســال وارد شد را 
از اثرات ناشــی از سیاست گذاری های اشتباه و 

باتاخیر دانست.

معاون امور اقتصادی سازمان برنامه و بودجه با 
تشــریح رویکرد دولت در زمینه پرداخت حقوق 
و حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، گفت: جهت گیری 

اصلی دولت تلاش برای کاهش گرانی هاست.
به گــزارش اتفاقیه بــه نقــل  از وزارت امور 
اقتصادی و دارایی، »ســید حمید پورمحمدی« 
در گفت وگویی تلویزیونی بیان کرد: سیاســت 
گذاری اصلی دولت برای ســال آینده این است 
که چه کار کنیم تا قیمت ها و تورم کاهش یابد.

دولــت به راحتی می تواند حقوق را بالا ببرد اما 
افزایــش حقوقی که بخواهد با چاپ پول تأمین 
شود معنی آن این است که گرانی را دو برابر به 
مردم تحمیل می کند و در عوض, یک واحد به 

آنها حقوق پرداخت می کند.
او ادامــه داد: بنابراین دولــت در لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۱ در هزینه های خود و خانواده اش 
بسیار ســخت گیرانه اما عادلانه عمل کرد، اما 
از طــرف دیگر می خواهد جلــوی چاپ پول را 
بگیــرد تا آتش تورم فروکــش کند و قیمت ها 

پایین بیاید.
حقوق ها چقدر افزایش می یابد؟

 پورمحمدی با بیان اینکه میزان افزایش حقوق 
در ســال آینده از ۲۹ درصد در طبقات پایین تا 
ســه درصد در طبقات بالا است, افزود: حقوق 
کســانی که میــزان دریافتی آنها ماهانه ســه 
میلیون و ۵۰۰ هزار تومان بوده است حدود ۲۹ 
درصد افزایش می یابــد و معافیت مالیاتی نیز 
پیــدا می کنند و معافیــت مالیاتی حقوق ها از 
چهار میلیون به پنج میلیون تومان می رســد. 
بعلاوه، ۵۳۰ هزار تومــان افزایش حقوق را به 
همه به طور مساوی دادیم و سه درصد ضریب 

در نظر گرفتیم.
معاون اقتصادی ســازمان برنامــه و بودجه با 
اشــاره به افزایش عدالــت در حقوق و مزایای 
پرداختی به کارکنــان و این که درصد افزایش 

حقوق برای کسانی که ۳۰ میلیون تومان حقوق 
خالص می گیرند متوقف می شود، گفت: سقف 
حقوق پرداختی به کارکنان در ســال آینده ۳۷ 
میلیون تومــان ناخالــص و ۳۰ میلیون تومان 

خالص است.
حذف ارز ترجیحی در بلند مدت، تورم را کاهش 

می دهد
وی اضافه کرد: ارز ترجیحی چهار هزار و ۲۰۰ 
تومانی, مخرب و رانت زاست زیرا با این کار به 
تولید کالاهای خارجی کمک می کنیم و برخی 
از ایــن کالاها با تغییر اندکی دوباره از کشــور 
خارج می شــود.پورمحمدی گفت: اثر مهم این 
کار این است که رشــد قیمت ها را کنترل می 

کند و جلوی گرانی را می گیرد.
 معــاون امــور اقتصــادی ســازمان برنامه و 

بودجهافزود: می خواهیم ارز ترجیحی را حذف 
کنیم و آن را در قالب یارانه به مردم دهیم، یعنی 
بــه هر نفر ۴۵ هــزار و ۵۰۰ تومان یارانه قبلی 
هدفمنــدی و حدود ۵۰ هــزار تومان به عنوان 
یارانه معیشــتی می پردازیم و در سال آینده ارز 
ترجیحــی هر کدام از کالاها که حذف شــد به 
این رقم یارانه ها افزوده می شــود.وی با اشاره 
به این که کمک کالایی در دســتور کار نیست، 
اضافه کرد: این نوع کمک زمانی انجام می شود 
که نتوانیم به وفــور کالا را تأمین کنیم، اکنون 
همه موانع بــرای تأمین با ثبات و مطمئن کالا 
برداشته می شــود و دولت خودش را کنار می 
کشــد و بخش خصوصی به فراوانی می تواند 
این کالاها را تأمین کند. بنابراین ثبات در تأمین 
مستمر کالاها، یکی از اثرات این موضوع است 

پس یارانه را به صورت نقدی به مردم می دهیم 
و خودشان تشخیص می دهند آن را صرف چه 
کالایی کنند.پورمحمدی افزود: بررسی ها نشان 
می دهد که اگر همه ارز ترجیحی حذف شــود، 
حدود چهار و نیم درصد اثر تورمی مستقیم دارد 
و اثــر تورمی غیرمســتقیم آن دو و نیم درصد 
است یعنی بر روی هم, هفت درصد اثر تورمی 
کل دارد. اما ادامــه وضع موجود و تأمین ارز از 

محل پایه ی پولی, ۲۸ درصد اثر تورمی دارد.
معاون امور اقتصادی ســازمان برنامه و بودجه 
گفت: هر کدام از ارز ترجیحی که حذف شود به 
ازای آن، یارانه نقدی به یارانه مردم اضافه می 
شود. تجارب گذشــته نشان می دهد حذف ارز 
ترجیحی به جز شوک اولیه که وارد می کند در 

بلندمدت اثرات کاهنده بر تورم دارد.

اتاق بازرگانی سرنوشت ارز را تعیین می کند؟

معاون اقتصادی سازمان برنامه و بودجه:

حذف ارز ترجیحی در بلندمدت، تورم را کاهش می دهد

خبر

فروش بیش از ۹۹ هزار میلیارد ریال اوراق 
مالی اسلامی

براساس اعلام بانک مرکزی، در بیست و پنجمین حراج اوراق مالی 
اسلامی دولتی که باحضور  افراد حقیقی و حقوقی برگزار شد، ۹۹.۹ 

هزار میلیارد ریال اوراق مالی اسلامی به فروش رفت.
به گزارش اتفاقیه به نقل از  ایرنا، بانک مرکزی ضمن اعلام نتیجه  
بیست و پنجمین مرحله از حراج اوراق مالی اسلامی دولتی در سال 
۱۴۰۰ )هفتم دی ماه(، از برگزاری حراج بیســت و چهارم اوراق یاد 

شده در تاریخ ۱۴ دی ماه امسال خبر داد.
در حراج امروز که با افراد حقیقی و حقوقی برگزار شــد، ۹۹.۹ هزار 

میلیارد ریال اوراق مالی اسلامی خریداری کردند.
این اوراق تا سقف هزار میلیارد ریال به فروش رسیده است.

نــرخ بازده این اوراق تا سررســید آن که آبان مــاه ۱۴۰۳ ، ۲۱.۹ 
درصدخواهد بود.

این اوراق از نوع مرابحه عام، کوپن دار و با تواتر پرداخت ســود 6 
ماه و حداقل حجم سفارش ۵۰۰ هزار ورقه است.

وزارت امور اقتصادی و دارایی الزامی به پذیرش تمام پیشنهادهای 
دریافتی یا فروش کلیه اوراق عرضه شده در حراج را ندارد.
فروش بیش از ۹۹ هزار میلیارد ریال اوراق مالی اسلامی

بانک مرکزی سفارشــات دریافت شده را به منظور تصمیم گیری به 
آن وزارتخانه ارسال و وزارتخانه مزبور نسبت به تعیین سفارش های 
برنده اقــدام می کند. در نهایت، عرضه اوراق بــه تمامی برندگان 

انجام می شود.
بانک مرکزی بر اساس جزء )۴( بند »ک« تبصره )۵( قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۰ مجاز به خرید و فروش اوراق مالی اسلامی دولت در 

بازار ثانویه اوراق است.
کارگزاری این بانک ضمن تامین زیرســاخت معاملات و برگزاری 
حراج، تعهدی نســبت به حجم و قیمت اوراق مالی اسلامی دولتی 
فروش رفته نداشــته و اوراق مزبور را در بازار اولیه به منظور تامین 

مالی دولت خریداری نخواهد کرد.
به گزارش ایرنا، در بیســت و چهارمین حراج اوراق مالی اســلامی 
دولتی که باحضور یک بانک و موسسه  اعتباری غیر دولتی و سایر 
افراد حقیقی و حقوقی برگزار شد، ۲.۸ هزار میلیارد ریال اوراق مالی 

اسلامی به فروش رفت.

واگذاری مالکیت سرخابی ها به 
وزارتخانه های اقتصاد و صنعت صحت ندارد

رییس کل سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه اکنون مالکیت دو 
باشگاه استقلال و پرســپولیس با دولت است، گفت: طبق بند یک 
ماده ۱۸ قانون سیاســت های اصل ۴۴ هر شــرکتی که در لیست 
واگذاری قرار می گیرد حقــوق مالکانه آن به وزارت اقتصاد منتقل 

می شود.
به گزارش اتفاقیه به نقــل  از روابط عمومی وزارت امور اقتصادی 
و دارایی، »حســین قربان زاده« از تعیین تکلیــف اختیار مالکانه و 
اعضای مجمع ســرخابی ها برای حل شــدن مشــکل از ســوی 

کنفدراسیون فوتبال آسیا خبر داد.
وی ادامه داد: وزیر اقتصاد هم به طور معمول ســالانه مســوولیت 
و اختیار مدیریت و برگزاری مجامع این شــرکت های در لیســت 
واگذاری را بــه وزرای ذیربط منتقل می کنــد که درخصوص دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس، وزیر اقتصاد ابتدای هر سال، اعمال 
حقوق مالکانه خــود را به وزیر ورزش تفویض می کند و در همان 
نامه ســالانه ســه عضو مجمع این دو باشگاه را وزیر اقتصاد، وزیر 

دادگستری و وزیر ورزش عنوان می کند.
قربان زاده افزود: یکی از ایرادات کنفدراســیون فوتبال آسیا به این 
دو باشگاه، بحث مالکیت یگانه مطرح شده و به آن ایراد وارد کرده 
 است. به همین جهت نامه ای را سازمان خصوصی سازی ارسال کرد 
که گواهی می کند این دو شــرکت در دو ماه آینده در بورس عرضه 
خواهند شــد و همین طور مشترک بودن اعضای مجمع )سه وزیر( 
برای هر دو باشــگاه نیز، احتمالا امروز تغییر خواهد کرد تا اعضای 

مجمع دو باشگاه متفاوت باشند.
معــاون وزیــر اقتصاد و دارایی در پاســخ به این ســوال که گفته 
می شــود، یکی از دلایل سپرده شــدن مالکیت بدهی های مالیاتی 
این دو باشگاه است، عنوان کرد:  مسأله تفویض اختیار مالکانه هیچ 

ارتباطی به بدهی مالیاتی این دو باشگاه ندارد.
به گزارش ایرنا، مالکیت باشــگاه های اســتقلال و پرسپولیس به 
۲ وزارتخانه ســپرده شد، بر همین اســاس وزارت صنعت، معدن و 
تجارت مالکیت باشگاه اســتقلال و وزارت اقتصاد مالکیت باشگاه 

پرسپولیس را عهده دار شدند.
مالکیت این دو باشگاه پیش از این بر عهده وزارت ورزش و جوانان 

بود.
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

خبر

عیسی پشت پنالتی؛ انگیزه من آقای 
گلی است

ــل  ــن فص ــار در ای ــن ب ــرای دومی ــر ب ــی آل کثی عیس
ــی اصــرار داشــت خــودش پشــت  ــس از اعــلام پنالت پ

ــتد. ــوپ بایس ت
عیســی آل کثیــر بــا توجــه بــه جدایــی شــهریار مغانلــو 
و عــدم جــذب مهاجــم خارجــی در نیــم فصــل اول بــه 
مهاجــم اصلــی ایــن تیــم بــدل شــد و فرصــت داشــت 
بیــش از فصــل گذشــته کــه مــدت زیــادی از آن را بــه 

علــت محرومیــت از دســت داده بــود، گل بزنــد.
ــام  ــگ و ج ــازی در لی ــل ۱۱ ب ــن فص ــر در ای آل کثی
ــی،  ــن دو پنالت ــره اش گرفت ــه ثم ــی انجــام داده ک حذف
ــر  ــگ برت ــه گل در لی ــی و س ــام حذف ــک گل در ج ی
ــداد  ــش تع ــرای افزای ــی ب ــش عیس ــت. عط ــوده اس ب
گل هایــش شــاید در دقایقــی از بــازی بــه خودخواهــی 
روی  می توانــد  موضــوع  همیــن  و  شــود  تبدیــل 

ــد. ــذار باش ــزش تاثیرگ تمرک
ــنجان  ــس رفس ــل م ــازی مقاب ــل در ب ــن فص او در ای
ــی  ــن پنالت ــل ذوب آه ــی مقاب ــازی قبل ــن ب و همچنی
گرفتــه امــا هــر دو بــار بــا برداشــتن تــوپ بــرای زدن 
ضربــه پنالتــی اصــرار عجیبــی داشــته اســت . در بــازی 
ــی  ــه تراب ــوپ ب ــاه ت ــاطت عالیش ــا وس ــس ب ــل م مقاب
ســپرده شــد و جالــب اینکــه ایــن اتفــاق بــار دیگــر در 
بــازی مقابــل ذوب آهــن تکــرار شــد و عیســی پــس از 
ــی،  ــر زدن پنالت ــی ب رد شــدن مجــدد درخواســتش مبن
تــوپ را بــه مهــدی ترابــی واگــذار کــرد تــا شــماره ۹ 
ــن  ــی در ای ــش را بزند.عیس ــن گل فصل ــا دومی قرمزه
ــای  ــرای آق ــن ب ــود م ــه ب ــازی گفت ــس از ب ــه پ رابط
ــی  ــم ول ــی بزن ــی می جنگــم و دوســت داشــتم پنالت گل
ــد  ــود کــه مهــدی ترابــی بزن تصمیــم ســرمربی ایــن ب

ــد. و گل ش
قــدرت پنالتــی زدن ترابــی در پرســپولیس بــرای کســی 
پوشــیده نیســت و عیســی پــس از خــراب کــردن 
ــه حــذف ســرخ ها منجــر  ــی کــه ب ــی حذف ــی درب پنالت
ــدون  ــه اســت. ب شــد دیگــر فرصــت پنالتــی زدن نیافت
شــک در پرســپولیس جایــی بــرای بحــث در خصــوص 
ــا  ــان پنالتی زن ه ــت و چیدم ــی نیس ــه پنالت زدن ضرب
نیــز یکــی از برنامه هــای از پیــش تعییــن شــده تیم هــا 
ــق  ــرای تحق ــالا عیســی ب ــد و احتم ــه حســاب می آی ب
ــرای  ــازی ب ــان ب ــد در جری ــی اش بای ــای گل ــای آق روی

ــد . ــان تــلاش کن ــاز کــردن دروازه حریف ب

کریســتیانو رونالدو هنــگام ترک یوونتوس اهداف دیگری در ســر 
داشت، اما حالا همه چیز به بدترین شکل برای او پیش می رود.

کریســتیانو رونالدو در تابستان امسال یوونتوس را ترک کرد و دلیل 
تصمیم ناگهانی ســتاره پرتغالی نیز این بود که او متوجه شد باشگاه 
در یک آشفتگی کامل به ســر می برد. البته به نظر می رسد حق با 
رونالدو بود، زیرا فصل گذشــته بیانکونری به دشواری در رده چهارم 
جدول ســری آ قرار گرفته و فقط به دلیل تساوی غیرمنتظره ناپولی 
مقابل ورونا در هفته پایانی موفق شــد جواز حضور در لیگ قهرمانان 

اروپا را به دست آورد.
 در دوران ســه ساله حضور رونالدو در تورین، یوونتوس فقط در یک 
بــازی حذفی در لیگ قهرمانان پیروز شــده و ســه فصل متوالی به 
شــکل تحقیرآمیزی توسط تیم هایی درجه دو مانند آژاکس، لیون و 

پورتو حذف شد.
 از نظر ورزشــی و مالی، یوونتوس در چند ســال گذشــته به شکل 
وحشــتناکی اداره شده بود. عملکرد این تیم در فصل نقل و انتقالات 
آنها بســیار ضعیف بوده و منجر به ســاخت یک تیم غیر استاندارد 

شده اســت. بیانکونری چهار بار در چهار فصل گذشته سرمربی خود 
را تغییــر داده اند و آندره آ پیرلوی جوان در ابتدای فصل جای خود را 

به مکس آلگری داد.
اما به نظر می رسد سبک فوتبال و فلسفه آلگری قدیمی شده و او نیز 
دردی از یوونتوس دوا نکرده است. این باشگاه همچنین برای جبران 
بدهی های خود نیاز به تزریق سرمایه ۴۰۰ میلیون یورویی از شرکت 

اکسور دارد و شرایط اصلا مساعد نیست.
پــس اگرچه خود رونالدو نیز یکی از دلایــل افول یوونتوس بود، اما 
او فرار را بــه قرار ترجیح داده و بعد از ۱۳ ســال دوباره راهی لیگ 
برتر شــد. اما مشکل اینجاســت که رونالدو به باشگاهی پیوسته که 
شرایطش به اندازه یوونتوس وخیم است. منچستریونایتد هیچ امیدی 
به ورود چالش قهرمانی در لیگ برتر ندارد و در واقع هدف آنها برای 
این فصل تنها کسب سهمیه لیگ قهرمانان است که این نیز این کار 

ساده ای به نظر نمی رسد.
یونایتد با هفــت امتیاز کمتر از تیم چهار جــدول در رده هفتم قرار 
گرفتــه و اگرچه آنها دو بازی معوقــه در پیش دارند، اما تصور اینکه 

منچســتریونایتد فصل را بالاتر از تاتنهام به رهبری آنتونیو کونته و 
حتی آرسنال آماده روزهای اخیر به پایان برساند، دشوار است. از نظر 
انفرادی، رونالدو از زمان بازگشــت به منچســتر به روند گلزنی خود 
ادامه داده و در ۱۹ مسابقه ۱۳ گل به ثمر رسانده است، اما حتی این 
کارنامه نیز برای فتح هیچ جامی در این فصل کافی نیســت. رونالدو 
خودش هم این مســئله را بــه خوبی می داند و بــه همین دلیل در 

هفته های اخیر رفتاری توام با ناامیدی داشته است.
زبان بدن و رفتار رونالدو در جریان تســاوی ۱-۱ مقابل نیوکاســل 
در روز دوشــنبه در خور این بازیکن افسانه ای نبود. او بسیار ناراحت 

و مستاصل بوده و خوش شــانس بود که پس از خطای شدید روی 
رایان فریزر اخراج نشد. همچنین هنگام اتمام مسابقه، او بدون توجه 
به تشویق هواداران منچســتریونایتد در سنت جیمزز پارک مستقیما 

راهی تونل و رختکن شد.
رونالدو در ماه فوریه ۳۷ ســاله می شود؛ او آخرین سال های  دوران 
ورزشــی خود را در باشــگاه هایی هــدر داده که فاصلــه زیادی با 
جمــع بزرگان دارند. رونالدو در تابســتان فکر می کرد که اوضاع در 
منچســتریونایتد متفاوت از یوونتوس است، اما حالا متوجه شده که 

سخت در اشتباه بوده است.

از چاله افتادن به چاه؛

اشتباه بزرگ رونالدو؛ 
یکی از دیگری بدتر!

مرد طلایی پاورلیفتینگ خراسان شمالی در آسیا نقره گرفت حضور دو داور والیبال از خراسان شمالی در دوره درجه ملی
رضــا ریحانی کــه پیش از این در کشــور 
و در چندین ماده ورزشــی عنــوان دار بود 
به عنــوان تنها نماینده خراســان شــمالی 
در تیــم ملــی پاورلیفتینــگ ،چهــار مدال 
 نقره در مســابقات آســیایی ترکیه کســب 

کرد
رئیــس هیات بدنســازی و پــرورش اندام 
خراسان شمالی در گفتگو با خبرنگار ما گفت:  
چهار مدال نقره رضا ریحانی در ۷۴ کیلو گرم 
و در  حرکت اسکوات، پرس، لیفت و مجموع 
بود که در خراســان شمالی نخستین عنوان 

آسیایی در رشته پاورلیفتینگ را رقم زد..

ســید جلال وکیلی  افزود: ریحانی پیش از 
این صاحب مدال طلای  مسابقات قهرمانی 
پاورلیفتینگ کشــور بود کــه در 6  دی به 
همراه   ۴۹ نفر از کشــور ایران به مسابقات 
آســیایی پاورلیفتینگ استامبول ترکیه اعزام 

شدند.
وکیلی از دیگر عناوین قهرمانی ریحانی نام 
برد و اظهار داشــت:  طلای کشور مسابقات 
قهرمانی مچ اندازی دســت چپ و دســت 
راست و چندین بار دعوت به اردوی تیم ملی 
و مســابقات تیم ملی از جمله افتخارات وی 

به شمار می رود.

محســن غلامی و ابراهیم علیپور دو داور والیبال از خراســان شمالی 
هستند که واجد شرایط حضور در دوره ارتقای داوری از درجه یک به 

ملی والیبال می باشند. 
رئیس هیئت والیبال خراسان شــمالی در گفتگو با خبرنگار ما گفت: 
کلاس داوری ارتقای درجه یک به ملی مردان در ســال ۱۴۰۰ عصر 
دیروز  در محل فدراســیون والیبال آغاز و سه شنبه هفته آینده به کار 

خود پایان خواهد داد.
فرهاد قلی زاده افزود: بر این اســاس کمیته داوران فدراسیون والیبال 
اســامی ۴۱ داور واجد شــرایط حضور در کلاس مذکور را اعلام کرد 
که محســن غلامی و ابراهیم علیپور از خراسان شمالی در این دوره 

حضور خواهند داشت.
قلی زاده اظهار کرد : دروس این دوره شــامل مرور کتاب مقررات و 

قوانیــن، کیس بوک، گاید لاین، منشــیگری الکترونیکی و لاتین و 
دروس عملی نیز شــامل خط نگهداری، داور دوم و داور اول خواهد 

بود .


